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rvi i osnovini zadatak Glavnog izbornog

{taba bio je da prijavimo stranku kod

Izborne komisije BiH, a sqede}i rok koji

moramo da ispo{tujemo jeste podno{ewe

kandidatskih lista do 3. jula kada je posqewi dan

prijave kod Izborne komisije BiH,

isti~e Zoran Tegeltija govore}i o

dosada{wim aktivnostima

GI[.

Svi op{tinski odbori su na

osnovu zahtjeva Glavnog odbo-

ra dostavili prijedlog svojih

kandidata za poslanike u NS

RS i za Parlementarnu skup{-

tinu BiH.

Predsjednik SNSD-a Milo-

rad Dodik i Izvr{ni odbor }e

potvrditi kona~ne liste 29. jula

na konvenciji stranke u Bawaluci

kada }e biti predstavqeni svi kan-

didati stranke za sve nivoe vla-

sti.
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Glavni izborni {tab ~ini osam qudi. To je opera-

tivno tijelo ~iji je zadatak da pripremi stranku za

predstoje}e izbore. Od kada sam imenovan za {efa

Izbornog {taba imao sam zadatak da defini{em

program izborne kampawe, i ponudim sastav

Glavnog izbornog {taba. Mi smo se opredi-

jelili za ekupu qudi koja ve} du`i period

radi poslove vezane za izbornu kampawu i

nema sumwi u kvalitet ovog sastava. 

Program kampawe je tako|e pripremqen.

Koliko }e da ko{ta izborna kampawa

SNSD-a?

Cijena kampawe je okvirno definisana,

a ona bi trebalo da iznosi 30 pfeninga po

jednom glasa~u.

SNSD }e ove godine poku{ati da

napravi kampawu koja ne}e biti skupa, a

nema potrebe da bude skupa jer je period za

ogla{avawe za ove izbore znatno

kra}i nego {to je to do

sada bilo. Tako }emo za

predstavqawe kam-

pawe imati ta~no 29

dana, po~ev od 1. sep-

tembra. Vjerujem da

}emo potro{iti mno-

go mawe novca od pr-

edlo`enog iznosa

koji je odredila Iz-

borna komisija Bosne i Hercegovine. 
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SNSD }e insistirati na odgovornosti, a koju }e

snositi na prvom mjestu op{tinski odbori i

op{tinski izborni {tabovi. Mi moramo imati

dobre rezultate u svim op{tinama jer samo na taj

na~in mo`emo ostvariti ono {to je na{ ciqani

rezultat. Dakle, cijeli teret }e biti na op{tinskim

izbornim {tabovima i kandidatima iz tih sredina.

Insistira}emo na direktnom kontaktu na{ih kan-

didata sa bira~ima, jer samo tako mogu dobiti ocjenu

da li su oni vaqani kandidati. Smatramo da ukoliko

ne mogu zadobiti povjerewe glasa~a u svojoj sredini

te{ko da mogu napraviti ne{to vi{e za stranku.

&������	"�()�	(�����	�������

Mladi su populacija kojoj smo oduvijek posve}iva-

li posebnu pa`wu, a isto tako je i sa `enama. Ovo su

ciqne grupe na koje ra~unamo. U izbornoj kampawi

}emo posebnu pa`wu posvetiti razvijawu osje}aja od-

govornosti za rezultate izbora kod ovih populacija.

Na drugoj strani, na na{im kandidatskim listama

bi}e ispo{tovan procenat zastupqenosti mladih i

`ena, ali opet podsje}am da je najve}a odgovornost na

mladima u kojoj }e mjeri glasati za mlade qude koji

}e ih zastupati, a isto je tako i sa `enama.
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Mladost i qepota SNSD-a

SNSD - 10 GODINA S VAMA
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Zoran Tegeltija, {ef, Slavko Mitrovi}, Rajko Vasi},

Zoran Novakovi}, Dra{ko Ili}, Mladen Kreki}, Milan

Qepojevi}, Milan Tuki} i Dragi{a Ko{~ica. 
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Premijer RS Milorad Dodik izjavio

je povodom stotinu dana rada Vlade RS da

RS do sada nije imala nijednu izvr{nu

vlast koja je u ovom periodu u~inila ono-

liko koliko je u~inio wegov kabinet,

{to potvr|uju ~iwenice i podaci. 

On je istakao da je dolaskom na vlast

Vlada RS morala da odgovori na svako

dru{tveno pitawe, jer je skoro svako bi-

lo nerije{eno, problemati~no, a ve}ina

sektora dru{tva bila je zapu{tena. 

Prvih dana rada izvr{na vlast je mo-

rala da uradi krupan zadatak kao {to je

predlagawe buyeta za 2006. godinu, koji je

ve}i za 17 odsto od ostvarenog u 2005. go-

dini. 

Dodik je precizirao da je za prva tri

mjeseca ove godine buyet ostvaren sa 98

odsto, dok su tro{kovi iz buyeta u iznosu

od 73 odsto potvrda da se Vlada pona{ala

doma}inski, te da je novac poku{ala da

usmjeri na sektore koji su zahtijevali in-

terevenciju za rje{avawe postoje}ih pro-

blema.
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On je precizirao da je

putokaz za rad Vlade

bio ekspoze koji je po-

dnesen prilikom wenog

izbora, a predstavqa

sve ciqeve koje iz-

vr{na vlast treba da

ostvari do oktobarskih

izbora. 

Premijer je naglasio

da je usvojen Zakon o re-

viziji privatizacije, a

formirana je i komisi-

ja koja je ve} po~ela da

radi na slu~ajevima ko-

ji }e biti predmet re-

vizije privatizacije.

Tako|e je obavqeno

niz aktivnosti na do-

no{ewu zakona iz

oblasti pravosu|a koji

su usmjereni na borbu

protiv organizovanog

kriminala. 

"Poznati problemi i

nesuglasice s Visokim

sudskim i tu`ila~kim

savjetom BiH doveli su

nas u poziciju da smo

malo zastali, ali ni-

smo odustali od zakon-

skog organizovawa spe-

cijalnog suda i

tu`ila{tva", kazao je

Dodik dodav{i da je

ohrabren ~iwenicom da

zakon su{tinski nije

osporen, a procedural-

ni problemi bi uskoro

trebalo da budu rije{e-

ni.

Vlada RS je pokrenula nove i

ubrzala zapo~ete infrastrukturne

i druge investicione projekte,

~ime se obezbje|uju uslovi za in-

tenzivniji razvoj saobra}aja i ve-

za, kao preduslova za razvoj pri-

vrede i zapo{qavawe. 

Dodik je naglasio da je dinami-

zirana izgradwa autoputa Bawalu-

ka - Gradi{ka tako {to je iz-

vr{na vlast poku{ala da rije{i

naslije|ene probleme. 

"Probijena je prva tunelska ci-

jev, a prvi kilometri autoputa

bi}e zavr{eni ove godine, dok se

kompletan zavr{etak radova

o~ekuje u 2009. godini", kazao je

Dodik dodav{i da je Vlada izabra-

la izvo|a~a radova na relaciji od

aerodroma Mahovqani do Gradi-

{ke.

Kao problem s kojim se Vlada ta-

ko|e susrela premijer je naveo

imovinsko-pravne odnose ~ije rje-

{avawe oduzima mnogo vremena pa

je predlo`ena izmjena i dopuna

Zakona o eksproprijaciji. Tako bi

se imovina, koja se na|e na trasa-

ma za po~etak radova, izuzimala,

dok bi se ostala imovinska pita-

wa rje{avala sporazumno ili na

sudovima. 

Stvoreni su neophodni preduslo-

vi za rekonstrukciju aerodromske

piste aerodroma Bawaluka, koja

po~iwe u julu ove godine, sa tri

miliona KM buyetskih sredstava.

Dodik je kazao da bi u kontaktu

sa zainteresovanim investitori-

ma Vlada trebalo da obezbijedi

dodatna kreditna sredstva za kom-

pletnu rekonstrukciju aerodroma.  

Obezbije|ena su kreditna sred-

stva EBRD-a od 40 miliona evra za

rekonstrukciju 1.100 kilometara

regionalnih i magistralnih pute-

va u RS. 

Iz Programa javnih ulagawa iz-

dvojen je milion KM za izgradwu

puta Fo~a - Tjenti{te - Gacko, a

ve}ina ovih aktivnosti trebalo

bi da budu zavr{ene u toku ovog

qeta. 

Rekonstrukcija Klini~kog cen-

tra Bawaluka jedan je od najva`ni-

jih projekata Vlade RS koji je po-

krenut u proteklih 100 dana Vla-

de. 

Dodik je istakao da je Vlada

po~ela sa obezbje|ivawem kredi-

tnih sredstava za ovu namjenu, ali

zadovoqstvo izvr{ne vlasti ogle-

da se u ~iwenici da je ve} obezbi-

je|eno 19 miliona evra donacija

za rekonstrukciju KC.

"Zdravstvo je jedna od zna~ajnih

ta~aka rada ove vlade i poku-

{a}emo da rije{imo problem

dvostruke prakse, te da defini{e-

mo {ta zna~i raditi u javnoj usta-

novi, a {ta u privatnoj praksi",

rekao je on.
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Vlada RS posebno se ponosi

~iwenicom da je uspostavqen pro-

jekat "giqotine propisa", koji za

ciq ima eliminaciju svih prepre-

ka iz postoje}ih zakonskih proce-

dura za uspje{no poslovawe. 

Dodik je istakao da je osnovni za-

datak projekta smawivawe admi-

nistrativnih procedura koje su do

sada bile prisutne u procesu po-

slovawa. 

Predsjednik Vlade RS je istakao

da je predlo`en i zakon o porezu na

dohodak i dobit koji bi trebalo da

stimuli{e poslovnu zajednicu. 

Zakonskim aktima je rije{en pro-

blem dvostrukog oporezivawa, a do-

govoreno je i da najni`a plata od

2.400 KM na godi{wem nivou ne

bude oporezovana.

"Ovi propisi bi trebalo da sti-

muli{u poslodavce da dodatno za-

po{qavaju qude i da sredstva koja

ne pla}aju dr`avi sada usmjere na

pove}awe plata radnika", kazao je

Dodik.
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Dodik je zadovoqan radom svih

ministara i ~lanova wihovih ka-

bineta, koji su ulo`ili maksimal-

ne napore da bi uradili sve {to je

u prvih stotinu dana rada u~iweno.

"Radili smo ~esto mnogo vi{e ne-

go {to je to ponekad i fizi~ki mo-

gu}e, ali zadovoqni smo {to su po-

slovi koje smo gra|anima obe}ali

i obavqeni", rekao je Dodik i do-

dao da Vlada `eli da stimuli{e

optimizam qudi u dru{tvo koje

mo`e da ima smisla.

Poru~io je da je osnovna satisfa-

kcija za wega i wegov kabinet

`eqa da stanovnici RS u budu}nos-

ti ka`u da je u vrijeme Dodikove

vlade bilo dobro. Ali, za to je,

prema Dodikovim rije~ima, potre-

bno jo{ mnogo posla, najmawe jo{

osam godina.

1�09� 	 ��2�+ : 0� 	&�0923+ 

U prvih stotinu dana rada Vlade RS nas-

tavqen je trend rasta fizi~kog obima in-

dustrijske proizvodwe. Za prva ~etiri mje-

seca 2006. godine fizi~ki obim industrij-

ske proizvodwe ve}i je za 7,5 odsto u odnosu

na isti period 2005. godine. 

Dodik je precizirao da je u ovom periodu

zabiqe`eno smawewe stope nezaposlenos-

ti za 5,6 odsto. Otvoreno je ukupno 6.998

novih radnih mjesta, a najve}i rast zabi-

qe`en je u maju, kada je zaposleno 2.265 li-

ca. 

Po prvi put nakon nekoliko godina plate

buyetskih korisnika pove}ane su za 15 od-

sto, dok su penzije pove}ane za 19,5 odsto i

prosje~na penzija iznosi 209 KM. 

"Vlada RS je u buyetu planirala grant od

140 miliona KM, a prilikom privatizaci-

je preduze}a Fondu penzijsko-invalidskog

osigurawa poku{avamo da ponudimo novi

pristup, odnosno da Fond PIO zajedno s

Vladom nastupa na tr`i{tu. Zadovoqni

smo {to je ova ustanova izabrala ovaj vid

poslovawa", kazao je Dodik.
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Premijer RS je istakao da se i u os-

talim sektorima kao {to su obrazova-

we, nauka, sport, porodica i omladina

vode veoma izra`ene aktivnosti. 

Osnovni zadatak je sre|ivawe stawa

u svim oblastima i stvarawe novog

pristupa u daqem djelovawu. 

Formirano je novo ministarstvo -

Ministarstvo porodice, omladine i

sporta RS i u tom sektoru, kako je na-

veo Dodik, ve} se vide prepoznatqive

aktivnosti koje ovu oblast i Vladu RS

favorizuju. 
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Vlada RS nije zapostavila ni aktivnosti u oblasti

socijalnog sektora, a operativno se ve} sprovode pro-

grami ubla`avawa posqedica PDV-a u iznosu od 20,7

miliona KM. 

Dodik je naglasio da je Vlada sa~inila i program so-

cijalnog zbriwavawa radnika koji }e u procesu priva-

tizacije, ste~aja i likvidacije ostati bez posla.

"Buyetom RS za ovu namjenu obezbije|ena su ve}a sred-

stva u ukupnom iznosu od 19 miliona KM. Do sada je

utro{eno {est miliona KM kroz uplatu doprinosa za

penzijsko i invalidsko osigurawe i osigurawe od ne-

zaposlenosti, ~ime je zbrinuto 5.095 radnika", kazao je

on dodav{i da }e program ove godine omogu}iti i pen-

zionisawe radnika koji ispuwavaju uslov za starosnu

penziju.



0+�0�2�.	
+ +0�.	
&26 �.	
!	
��.�!

- Drvaru vra}amo du-

{u, a Drvar Drvar~ani-

ma. Ovdje se vodila bor-

ba protiv antifa{izma

a nikako druga~ije, re-

kao je kopredsjedavaju}i

Predstavni~kog doma

Parlamentarne skup-

{tine BiH Nikola

[piri} na otvarawu

Titove pe}ine 25. maja u

Drvaru.

Predsjednik Organi-

zacionog odbora Veli-

mir Kuni} je kazao da Drvar ponovo postaje nezaobilazna

turisti~ka destinacija, a poruke ovoga skupa su mir, slo-

boda i demokratija.

Direktor USAID za BiH Hauard Sumka je naglasio da

wegova vlada poku{ava da pomogne Drvaru da ponovo ra-

zvije svoju ekonomiju, poma`u}i razvoj turizma i poqo-

privrede.      

TEMA/DOGA\AJI 3

- SNSD je danas respektabilan faktor sa istorijskim

zna~ajem. Mi smo nezaobilazan razvojni akter i u~esnik svih

zbivawa na ovim prostorima, kazao je predsjednik OO

SNSD-a i na~elnik op{tine Gradi{ka Nikola Kraguq na

manifestaciji posve}enoj desetogodi{wici OO SNSD-a u

Gradi{ci.

Kraguq je podsjetio vi{e stotina prisutnih ~lanova

SNSD-a i goste da je Inicijativni odbor SNSD-a Gradi{ka

osnovan 16. marta 1996. a Op{tinski odbor  10. maja iste go-

dine.

"Gradi{ka ima velike {anse ali i velike pote{ko}e i u

ovom te{kom vremenu po~iwemo sa realizacijom vi{e zna~aj-

nih projekata. Pred nama su izbori na kojima moramo pobije-

diti i od relativne ve}ine pre}i u apsolutnu", precizirao je

Kraguq i jasno poru~io:

"Moramo ukqu~iti mlade u ciqu afirmacije opcije SNSD-

a, a o~ekujemo i podr{ku Vlade RS. Moramo napraviti veliki

iskorak za uspjeh ove decenije, poru~io je Nikola Kraguq.
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Politi~ka hrabrost preuzimawa vlasti u godini

izbora ~ini Savez nezavisnih socijaldemokrata po-

liti~kom strankom naroda. Jedino se narodnim po-

slovima, u op{tem smislu, mo`e objasniti takav po-

liti~ki potez. Ne radi se, dakle, o motivaciji banal-

nom izvr{nom vla{}u i foteqa{ewem, ne radi se o

potrebi da se provede privatizacija koja bi mogla ko-

ristiti stranci i wenim tajkunima, ne radi se o pre-

dizbornoj kampawi jer se, probali smo, boravkom u

Vladi te{ko sprovodi kampawa za vlastitu izbornu

korist.

Narodni poslovi su jedina politi~ka vodiqa

SNSD-a, jer smo shvatili da samo na{a politi~ka

orijentacija na socijalnu pravdu i demokratski pro-

ces u kapitalnom i privatnom okru`ewu nije dovo-

qna da bi se ispravila skoro petnaestogodi{wa {te-

to~inska politika nacionalisti~ke klike koju

mo`emo imenovati kao SDSSDAHDZ. Stoga smo mo-

rali uzeti u ruke, kroz izvr{nu vlast, i dio kormila

za nacionalnu navigaciju koju, prema evropskoj no-

menklaturi, ozna~avamo narodnim poslovima.

No, zadr`ali smo neokrwenu politi~ku

nit socijaldemokratije. Uostalom, speci-

jalno odjeqewe tu`ila{tva i borba pro-

tiv organizovanog kriminala, revizija

privatizacije, privatizacija "Telekoma"

i Rafinerije po tr`i{nim cijenama a

ne za jedan evro, neosporno su socijal-

demokratski potezi koji }e negdje

ubla`iti ili potpuno otkloniti so-

cijalnu nepravdu, a negdje omogu}iti

razvoj i zapo{qavawe.
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Ne treba da nas zavaraju neposredni

zadaci koji nas o~ekuju do i na izbori-

ma. Nakon izbora moramo biti spremni

za najmawe dva procesa. Jedan je, svaka-

ko, reforma strana~ke organizacije koja

}e u najve}oj mogu}oj mjeri otkloniti

generatore sukobqavawa i podjela i koja

}e strana~ku proceduru u~initi nekom

vrstom perpetuum mobila koji ne}e zavisi-

ti od prevage jedne ili druge lokalne

struje. U tu reformu spada i izgradwa

sredweg nivoa organizacije, regional-

nog, kao i organizacija glavne strana~ke

kancelarije po resornom principu (tre-

zorsko finansijsko poslovawe je jedan

od budu}ih segmenata te organizacije)

ali i radikalna promjena odnosa prema

~lanstvu i ~lanarini {to se mora pot-

vrditi u jedinstvenoj bazi podataka,

strana~kom CIPS-u, i pla}awu ~lana-

rine, od simboli~ne do zna~ajne od stra-

ne odbornika, poslanika, administrati-

vnih slu`benika po osnovu stana~ke le-

gitimacije, djelatnika u izvr{noj vlas-

ti BiH itd.

Ali, SNSD nije u opasnosti zbog toga {to vr{i iz-

vr{nu vlast koja je uvijek na vjetrometini socijalnih i pre-

dizbornih tektonkskih poreme}aja i koja je uvijek u izlogu

pred razjarenom opozicijom i demokratski kriti~koj javnos-

ti. SNSD se nalazi u vrtlogu nekoliko opasnih zona a me|u

wima su najzna~ajnije:

Shvatawe ~lanstva i organizacija da boravak Milorada

Dodika na mjestu predsjednika Vlade stranku pretvara u zavod

za zapo{qavawe i da je jedina po`eqna i legitimna stra-

na~ka aktivnost, aktivnost oko osvajawa lokalnih telekoma,

elektroprivreda, {umskih gazdinstava... za na{e kadrove.

Vje{ta~ki stvorena situacija da je u strana~kom mozaiku

najboqe mjesto ono koje nekoga vodi na poslani~ku listu pri

~emu se ~lanstvo i organizacije neproduktivno pretvaraju u

interesne sukobqene grupe.

Lokalisti~ki apetiti pojedinih ratnih i poratnih gru-

pa koje nastoje ovladati na{om strana~kom ma{inerijom jer

im wihov lopovski nos govori da treba pobje}i sa broda koji

tone (~itaj: sa SDS-a).

Grupni lokalni strana~ki sukobi po raznim osnovama ko-

ji nekad dovode do raspu{tawa op{tinskih organizacija a

nekada ih to raspu{tawe daqe generi{e.

Moramo u~initi sve da strana~ka organizacija zaobi|e

ove opasnosti i da se sva na{a politi~ka tehnologija podre-

di dobijawu izbora koji }e nam omogu}iti da, nakon oktobra,

sami formiramo kostur izvr{ne vlasti i da tako imamo pre-

vagu u odlu~ivawu u narodnim poslovima. Bez obzira {to je

SNSD prebrzo narastao, i jo{ uvijek raste, pa organizacija

stranke nije kvalitetom pratila taj kvantitet, izgledi za ta-

kav ishod su realni. 
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To }e podrazumijevati i bolne amputacije onih segmenata koji

generi{u podjele i sukobe. Raspu{tawe op{tinskih odbora, sistem

povjerenika itd., nisu dali rezultate. Ako je potrebno stranku oslo-

boditi tih kontrategova onda treba posegnuti za uklawawem cije-

log sukobqenog tkiva i po cijenu da strana~ka organizacja ostane

bez punkta u nekoj lokalnoj zajednici. SNSD je prevelika i preo-

zbiqna politi~ka opcija da bi se neprestano bavila lokalnim su-

kobima i bolesnim indiviualnim ambicijama zaogrnutim u stra-

na~ku odoru.
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Drugi proces je onaj kojeg }e izazvati izbor-

ni rezultat. Organizacije na lokalnom nivou

koje  ne budu materijalizovale sada{wi zamah

stranke, koji nije wihovo djelo, a {to se mora

ovaplotiti ne u jednakom izbornom rezultatu

kao na prethodnim op{tim izborima nego u

zna~ajnom skoku procenata, mora}e obaviti unu-

tarstrana~ke izbore a glavni protagonisti po-

novo postati obi~ni ~lanovi. 

Po{to je neosporno da su oktobarski izbori

vrata za dva mandata, moramo sve posvetiti

kontaktu sa narodom i onim slojem koji ne

izlazi na izbore. To zna~i da su sva o~ekivawa

adresirana nama a da mi nemamo pravo da ih

preadresiramo na{em predsjedniku i minis-

trima u Vladi. A dva procesa koja pomiwem, ta-

ko|e su u funkciji dva naredna mandata i stoga

}e se obaviti bez obzira na sve.

- SNSD u FBiH ide na izbore s punim

listama za sva tri nivoa vlasti. Ciq u

Hercegova~ko-neretvanskom kantonu su

dva poslanika u kantonalnom parlamentu,

rekao je potpredsjednik SNSD-a Veqo

Kuni} na obiqe`avawu petogodi{wice

Gradskog odbora SNSD-a Mostar.

Prigodnu manifestaciju su pozdravi-

li ~lan Izvr{nog odbora Radovan Vuko-

vi} i na~elnici Lakta{a,  Mili}a i

Trebiwa Mi{o Topolovi}, @ivojin Ju-

ro{evi} i Dobroslav ]uk.
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"Regionalni odbor SNSD-a Tre-

biwe obuhvata {est op{tinskih

odbora, a osnovna karakteristika

ovog podru~ja je veliko siroma{tvo

i te`ak `ivot qudi", kazao je za

"Odgovor" Radovan Vukovi}.

On je istakao da je privreda u

ovoj oblasti skoro po-

tpuno zamrla, pre-

duze}a ne rade, a

na Zavodu za za-

po{qavawe mnogo je vi{e nezapo-

slenih nego {to je zaposlenih qudi.

Veliki je broj penzionisanog stano-

vni{tva koje s malim primawima

izuzetno te{ko `ivi.

"SNSD je jedna od rijetkih stra-

naka koja u ovoj regiji funkcioni-

{e i stanovnici ovog kraja od we

mnogo o~ekuju. Jedina nada u ovom

trenutku za sve te qude su SNSD i

Milorad Dodik", kazao je Vukovi}.

����
��
��� � �
����������
�
�	*.	
>?	�0
 �.	
�+�0� /.
1�09�2	
&�01/2�2

Kao glavne zadatke koje bi tre-

balo obaviti u Hercegovini, on

je naveo popravku infrastruktu-

re, prije svega saobra}ajnice.

Primjer je put preko ^emerna

koji je potpuno uni{ten i nije u

funkciji, a bio je osnovna sao-

bra}ajnica za vezu Srbije sa pri-

morskim krajevima. 

Prema Vukovi}evim ri-

je~ima, najugro`eni-

ja op{tina u Herce-

govini svakako je

Bile}a u kojoj ne ra-

de tri glavna kole-

ktiva i stanovni{-

tvo je po~elo maso-

vno da se iseqava. 

"Qudi sve vi{e

postaju svjesni ko

ih je doveo u takvu

situaciju i veoma

~esto se ~uju izja-

ve da je SDS u

proteklih 15 go-

dina u Hercego-

vini ~inio sa-

mo one akti-

vnosti koje su

{tetile wenim

gra|anima", ka-

zao je on. 

Kao dva bitna projekta koje je Vlada Milorada Dodika ve}

u~inila za Hercegovinu, Vukovi} je naveo izgradwu

puta Fo~a - Gacko - Bile}a, kao i projekat

Gorwi horizonti koji bi mogao da rije-

{i veliki broj nezaposlenog stano-

vni{tva Hercegovine. 

Govore}i o spremnosti SNSD-a u

Hercegovini pred oktobarske izbore,

Vukovi} je istakao da je situacija

razli~ita od op{tinskog do op-

{tinskog odbora, a u najve}oj izbor-

noj jedinici Trebiwu stawe je pro-

mjenqivo.

OO SNSD-a Trebiwe broji vi{e

od 1.500 ~lanova kod kojih postoje

razni interesni zahtjevi, a prema

Vukovi}evom mi{qewu, op{tin-

sko rukovodstvo stranke ~esto ni-

je u stawu da zadovoqi potrebe

svojih ~lanova. 

"Me|utim, veoma ~esto ni zah-

tjevi ~lanova stranke u Trebiwu

nisu realni, jer nemogu}e je pro-

bleme koji su se gomilali 15 go-

dina rije{iti za jednu  godinu",

kazao je on dodaju}i da je i po-

red problema vidqiv napredak. 
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Potvrdio je da su u svim op-

{tinskim organizacijama for-

mirani aktivi mladih i `ena, a

ve} su po~ele i prve aktivnosti

ovih organizacija SNSD-a.

Vukovi} je precizirao da u RO

SNSD-a Trebiwe nije bilo pro-

blema prilikom predlagawa kan-

didata za izborne liste, a pre-

dlo`eni su samo kandidati za

dr`avni i entitetski parlament. 
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Govore}i o Gacku on je naglasio

da je i u ovoj op{tinskoj organi-

zaciji SNSD-a situacija izuze-

tno promjenqiva. 

"Stawe koje je bilo izuzetno lo-

{e po~elo je da se mijewa. Promi-

jewen je predsjednik OO SNSD-a

i qudi se u~lawuju u stranku", ka-

zao je Vukovi}. 

Sli~na situacija je i u op{ti-

ni Bile}a, gdje je bio raspu{ten

OO SNSD-a i trenutno nema

zna~ajnijih problema. On je pre-

cizirao da se i u ovoj op{tini

ukqu~uje veliki broj ~lanova u

SNSD, koji ve} sada broji vi{e

od 1.100 qudi.

Vukovi} se ne sla`e s

mi{qewima da bi SNSD na

predstoje}im izborima mo-

gao da dobije mawe glasova

nego na lokalnim izborima

2004. godine, jer kako je pre-

cizirao, sitne trzavice u

op{tinskim organizacijama

stranke ne mogu umawiti po-

pularnost SNSD-a i Milo-

rada Dodika. 

On je precizirao da je na

posqedwoj sjednici RO

SNSD-a Trebiwe utvr|eno

da rezultat stranke na okto-

barskim izborima ne bi

smio da bude mawi od 50 od-

sto.

Tako|e je dodao da je sta-

we znatno poboq{awe u Qu-

biwu, gdje se o~ekuje ~etiri

puta ve}i broj bira~a nego na

prethodnim izborima.

U op{tini Berkovi}i, u

kojoj nema ve}ih problema u

funkcionisawu SNSD-a, ne

o~ekuje se posebno pove}awe

broja bira~a i stranka bi bi-

la zadovoqna izlaskom istog

broja gra|ana na izbore.

Vukovi} je rekao da je je-

dna od op{tinskih organiza-

cija SNSD-a koja radi soli-

dno i do sada nije biqe`ila

bilo kakve probleme, organi-

zacija u Nevesiwu, a eviden-

tan je stalni uspon popular-

nosti stranke u kojoj se o~e-

kuje 45 odsto izlaznost bi-

ra~a na izbore.
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OO SNSD-a Prijedor je u potpunos-

ti spreman za zvani~no pokretawe

izborne kampawe. Iako smo prepozna-

tqivost SNSD-a u Prijedoru zadwih

godina strpqivo i marqivo gradili

svakog dana, zadwih dvadesetak dana za-

vr{ili smo zvani~ne pripreme za pre-

dizbornu utakmicu imenuju}i Izborni

{tab Op{tinskog odbora kao i kandi-

date za NS RS i parlament BiH.

Na sjednici IO OO SNSD-a Pri-

jedor jednoglasno su predlo`eni i ve-

rifikovani kandidati za Narodnu

skup{tinu RS dr Aleksandar Kesi},

Qiqana Babi}, Dalibor Pavi}, Drago-

mir Lon~ar i Drago Tadi}, dok su za

parlament BiH peredlo`eni Gordana

Duki} i Nino Jauz.

Svi op{tinski odbori Izborne je-

dinice 1 su ispo{tovali dogovorene

principe nakon verifikacije lista

kandidata na sjednici Regionalnog

odbora, odr`anoj u Lakta{ima, i liste

su upu}ene Sekretarijatu GO SNSD-a.

Po rije~ima Aleksandra Kesi}a,

pozitivna atmosfera i pobjedni~ki duh

koji se osje}a me|u ~lanovima OO

SNSD-a Prijedor su garant ne samo za

pobjedu SNSD-a na ovim izborima, ne-

go osvajawe vi{e od 51 odsto glasova.
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"OO SNSD-a u ^elincu jedan je od

najboqe  organizovanih op{tinskih

odbora,  rezultati imaju stalnu

uzlaznu putawu", ka`e Pero ]ori}.

"Zadwi rezulati koje biqe`imo su 40

odsto podr{ke na svim nivoima. U

na{oj kancelariji imamo zaposlene

mlade qude, a otvorili smo i Klub

odbornika u kojem gra|ani svakog

~etvrtka mogu komunicirati s na{im

odobnicima u Skup{tini op{tine",

isti~e ]ori}.  

Kada su u pitawu aktivnosti u

svjetlu predstoje}ih izbora, u

Op{tinskom odboru ^elinac ka`u da

aktivno rade na formirawu izbornog

{taba, te da o~ekuju direktne upute iz

Glavnog izbornog {taba.

"Posebnu pa`wu smo posvetili

mladima. U svim mjesnim odborima

oformili smo omladinske mjesne

odbore da bismo se {to vi{e prib-

li`ili potrebama ove populacije",

rekao je ]ori}. 

"Vidno je pove}ano interesovawe

gra|ana za politiku SNSD-a, a posebno

od preuzimawa Vlade RS", ka è   Ozren

Savi~i}. Za ovaj period primqeno je oko

300 novih ~lanova.

Iz OO SNSD-a Modri~a poru~uju da

su glavni ogranak  odbora Mladi soci-

jaldemokrati {to je dokaz da posebenu

pa`wu posve}uju ovoj populaciji.

"Upravo Mladi socijaldemokrati

pripremaju operativni plan od jula do

oktobra ove godine. U tom periodu }emo

nizom kultnih, edukativnoh i ekolo{kih

aktivnosti promovisati ideje i ciqeve

stranke", dodao je Savi~i}. 
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U OO SNSD-a u Srpcu tako|e u toku su pripreme za pred-

stoje}e izbore. Glavnom izbornom {tabu dostavqeni su pri-

jedlozi kandidata iz ove op{tine. Za poslanike u parlamentu

Srpske predlo`eni su Zora Vidovi} i Mi{o Vu~i}, a za

Parlamentarnu skup{tinu BiH Qubo Sandi}. 

U toku predizborne kampawe u ovoj op{tini posebna

pa`wa bi}e posve}ena infrastrukturnim problemima grada.

Zacrtan je plan rje{avawa infrastrukturnih problema

oko 35 objekata u gradu, ~ime je prema rije~ima Mirka

Koji}a, pokrivena ~itava op{tina Srbac. Koji} dodaje

da se nada da }e svi ovi radovi biti zavr{eni do kraja

predizbornih aktivnosti. Koji} tvrdi da }e u

Op{tinskom odboru SNSD-a u Srpcu rezultati koje

budu imali na terenu zapravo biti osnov za real-

izaciju izbornih ciqeva i ostvarewe {to boqih

rezultata.   
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"Potpuno spremno ~ekamo predstoje}e

izbore u oktobru. Sve neophodne aktivnosti

i zadaci su ostvareni. Odlu~ili  smo  da

mjesni odbori budu i izborni {tabovi, a u

ve}im mjesnim zajednicama formirano je i

vi{e mjesnih odbora", ka`e Nedeqko

Kne`evi}.

Iako SNSD na lokalnom nivou djeluje kao

opoziciona partija, Kne`evi} ka`e da je sam

~in preuzimawa vlasti na entitetskom nivou

od strane SNSD-a me|u stanovnicima Kotor

Varo{a probudio pozitivno raspolo`ewe

prema stranci.

"Gra|ani Kotor Varo{a Milorada Dodika

vide kao ~ovjeka koji mo`e da se uhvati u

ko{tac s mnogim problemima", ka`e

Kne`evi}. 
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Jedna od specifi~nosti ove op{tine jeste

mlado ~lanstvo stranke, ali i izostanak

kadrova SNSD-a sa rukovode}ih mjesta u

op{tinskim organima i preduze}ima.

Kne`evi} smatra da su kona~no konsoli-

dovani redovi u Op{tinskom odboru SNSD-a

u Kotor Varo{u i da postoje dobre {anse da

se na predstoje}im izborima promijeni poli-

ti~ka opredijeqenost wegovih sugra|ana.  

"U Novom Gradu u toku su

aktivne pripreme za predsto-

je}e izbore. Mi smo posjetili

sve velike, a sad vr{imo obi-

lazak svih malih mjesnih odbo-

ra gdje smo primijetili

pove}an broj prisustva qudi na

tim sastancima, {to je rezulto-

valo i pove}awem broja u~lawe-

wa u SNSD u na{oj op{tini",

rekao je  Slobodan Stani}.

Stani} smatra da je

podr{ka politici SNSD-a na

podru~ju Novog Grada u pot-

punom usponu. Najboqi dokaz za

to je preuzimawe skup{tinske

ve}ine u Skup{tini op{tine

od strane odbornika SNSD-a i

PDP-a, od SRS SR i SDS-a.

Stani} smatra da }e i lo{ rad

na~elnika op{tine ovim

preokretom u Skup{tini

op{tine biti stavqen pod kon-

trolu SNSD-a. U narednom

periodu insistira}emo na

daqem ja~awu organa stranke u

op{tini.
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Stani} je zadovoqan saradwom sa

Regionalnim odborom stranke, kao i sa

Glavnim izbornim {tabom, kojem je

dostavqen i prijedlog kandidata za

poslani~ke funkcije u NS RS i

Parlamentarnoj skup{tini BiH.

"OO SNSD-a Prwavor izvr{io je sve neophodne

pripreme za predstoje}e izbore. Prije svega to se

odnosi na prijedloge kandidata iz na{e op{tine za

poslanike u NS RS i Parlamentarnoj skup{tini

BiH", rekao je @eqko Simi}.  [to se ti~e speci-

fi~nosti u op{tini Prwavor, Simi} isti~e

prelazak jednog broja ~lanova DNS-a u SNSD,

posebno poslanika u NS RS Drage Kalabi}a, ~ime

je OO SNSD-a Prwavor, prema rije~ima Simi}a,

znatno oja~an politi~kim iskustvom Kalabi}a. On

smatra da }e sada kao pripadnici jedne politi~ke

opcije doprinijeti ostvarewu odli~anog izbornog

rezultata, i time se pridru`iti ve}ini op{tina u

Srpskoj u kojima SNSD kotira kao najuspje{nija

stranka na politi~koj sceni.
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"U susret pobjedi na predstoje}im izborima

pripremamo veliki skup sredinom jula. Raspolo`ewe

naroda prema na{oj stranci na podru~ju op{tine je

veoma dobro i smatram da dobro organizovanom predi-

zbornom kampawom i unutra{wim jedinstvom stranke

mo`emo posti}i odli~ne rezultate", rekao je Simi}. 
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Glavni izborni {tab uz podr{ku

Fondacije "Nenad Ba{tinac" i Naci-

onalni demokratski institut (NDI) iz

Va{ingtona je otpo~eo sa serijom in-

struktivnih seminara koji su u funkci-

ji pripreme, planirawa, organizovawa

i sprovo|ewa izborne kampawe. 

U svim op{tinama je pokazano veli-

ko interesovawe za ovakav na~in eduka-

cije i obuke, zato }e Glavni izborni

{tab nastaviti sa seminarima i u dru-

gim sredinama. Na seminarima su

obra|ene teme: "^etiri koraka za uspje-

{nu kampawu SNSD-a" koju je dr`ao

direktor komunikacija GI[ SNSD-a

Milan Tuki}, "Ciqawe i identifika-

cija" Vawa Maliyan (NDI), te "Regru-

tovawe aktivista" Dragan Koprena

(NDI). Saradwa i podr{ka FNB Gla-

vnom izbornom {tabu SNSD-a se nas-

tavqa i u narednom vremenu, ve} 23, 24.

i 25. juna }e se u organizaciji FNB, a

uz podr{ku Laburisti~ke partije Veli-

ke Britanije u Mrkowi} Gradu odr`ati

seminar za {efove op{tinskih izbor-

nih {tabova SNSD-a regija Bawaluka

i Prijedor, na temu priprema, planira-

we, organizovawe i izvo|ewe predi-

zborne kampawe SNSD-a za op{te izbo-

re 2006.

Posebne aktivnosti Mladih soci-

jaldemokrata u ovoj godini bi}e afir-

macija mladih qudi kako bi postali no-

vo glasa~ko tijelo SNSD-a na predsto-

je}im izborima, izjavio je za "Odgovor"

Dubravko Suvara.

On je istakao da je osnovni razlog

pasivnosti mladih qudi na izborima,

{to se o~ekuje i na oktobarskim, ~iwe-

nica da mladi nemaju za koga da glasaju,

ta~nije na izbornim listama veoma ma-

li je broj predstavnika wihovih genera-

cija. 

"MSD uputi}e jasan zahtjev rukovod-

stvu stranke da na kandidatskim lista-

ma za dr`avni i entitetski parlament

bude najmawe 20 odsto kandidata iz ka-

tegorije mladih osoba koji bi bili ra-

vnopravno raspore|eni, sa realnim

{ansama da postanu parlamentarci", ka-

zao je Suvara. 

Wegovo mi{qewe je da bi ovim pos-

tupkom SNSD-a najvi{e dobila stran-

ka, jer bi ulazak mladih u politi~ki

`ivot obezbijedio

osvje`ewe na po-

liti~koj sceni

BiH i RS. 

Osnov za

ovakve sta-

vove mladi

socijalde-

m o k r a t i

vide u

~iwenici da je na posqedwim lokalnim

izborima u BiH broj mladih odbornika

u skup{tinama op{tina sa {est po-

ve}an na 103 mandata, a Suvara smatra

da su ti mladi odbornici uglavnom do-

bijali glasove mla|e populacije. 

On je precizirao da su procjene mla-

dih socijaldemokrata da bi na izborima

u oktobru mogli da osvoje 100.000 glaso-

va mladih gra|ana BiH. 

Prema wegovim rije~ima, SNSD }e

na ovim izborima veliki akcenat sta-

viti na osvajawe {to boqih izbornih

rezultata u Federaciji BiH, a MSD

}e insistirati da se mladi ~lanovi

stranke na|u na izbornim listama i

u ovom entitetu.
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Mlade socijaldemokrate grada Bawa-

luka odr`ali su 30. maja u Banskom

dvoru seminar za svr{ene sredwo-

{kolce o izboru budu}eg fakulteta i

zanimawa s ciqem usmjeravawa kako

wihov izbor mo`e da pomogne wima

samima i dru{tvu.

U skladu sa omladinskom politikom,

na seminaru je bilo govora i o go-

ru}im problemima u BiH - reformi

obrazovawa i zapo{qavawu mladih sa

akcentom na probleme neuskla|enosti

sistema obrazovawa sa potrebama

tr`i{ta rada, te nepotizmu i korup-

ciji kod zapo{qavawa.
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Fondacija "Nenad Ba{tinac"

u sardwi sa @an @ores fon-

daciojom iz Pariza (Fondaci-

ja Socijalisti~ke partije

Francuske) je u maju organizo-

vala trodnevni seminar u hote-

lu "]ubi}" Lakta{i s temama

koje }e pomo}i OO SNSD-a da

{to kvalitenije pripremi,

planira i realizuje predizbor-

nu kampawu. 

O planirawu i vje{tinama

izvo|ewa predizborne kampawe

su govorili, pored eksperata iz

Francuske, i glavni menayer

kampawe SNSD-a Zoran Tege-

ltija, direktor komunikacija

GI[ SNSD-a Milan Tuki} i

politi~ki analiti~ar \or|e

Latinovi}.
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Mladi socijaldemokrati su nagla-

sili da je sistem obrazovawa u RS i

BiH veoma zastario i nije prila-

go|en evropskim standardima, a

evidentan je i veliki broj fakulte-

ta koji su veoma lo{e tehni~ki

opremqeni.

Tako|e je precizirano da je ponuda

visoko{kolskih ustanova neprila-

go|ena potrebama tr`i{ta rada,

{to potvr|uje ~iwenica da su oko

30 odsto studenata Univerziteta u

Bawaluci studenti Filozofskog

fakulteta.

Mladi socijaldemokrati kao

osnovne pravce djelovawa tokom da-

qih aktivnosti planiraju organi-

zovawe seminara u Bawaluci i dru-

gim univerzitetskim centrima RS,

gdje bi se svr{enim sredwo{kolci-

ma obratili kompetentni qudi, ko-

ji moraju da poznaju tendencije po-

treba za visokoobrazovanim kadro-

vima u narednih pet do deset godi-

na, kako bi ih uputili u najboqi

na~in izbora zanimawa. 
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MSD }e tako|e sa~initi svoj

izborni program, koji bi trebalo da

bude ukomponovan u izborni program

SNSD-a, a odnosi}e se konkretno na

rje{avawe problema koji mu~e mla-

dog ~ovjeka u RS i BiH kao

{to su rje{avawe pro-

blema nezaposle-

nosti, stambe-

nog zbri-

w a v a -

w a ,

ali i

p i t a -

w e

wiho-

v o g

obra-

zova-

wa.
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Govore}i o aktivnostima MSD u naredna tri mjeseca,

Suvara je naglasio da }e poku{ati {to vi{e da uti~u

na neophodnost borbe protiv organizovanog kriminala

u RS, koja najvi{e poga|a upravo mlade qude. 

"Uskoro po~iwemo kampawu po op{tinama

RS, gdje }emo poku{ati da razmotri-

mo ulogu mladih u borbi protiv

kriminala i korupcije, te da

saznamo wihove stavove o

ovom problemu", kazao je on. 

Ciq tribina u op{tinama

bi}e i saznavawe mi{qewa

mladih o tome kako Vlada

Republike Srpske vodi bor-

bu protiv kriminala, a Su-

varin stav je da izvr{na

vlast mora mnogo vi{e da

se trudi, posebno u oblas-

ti razbijawa narko-ma-

fije.
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AKTIVNOSTI 7

Predsjednica S KVINNOR u regiji

Vestmanland u [vedskoj Ana Valen je

objasnila da }e jedan od zajedni~kih po-

slova predstavnica {vedskih socijalde-

mokrata u radu sa `enama SNSD-a biti

ukazivawe na gre{ke koje su na po~ecima

socijaldemokratije ~iwene u ovoj zemqi. 

"Neophodno je od samih po~etaka

ukqu~iti `ene u politi~ki `ivot. Vje-

rujem da }e u BiH to biti veliki izazov,

ali sa Miloradom Dodikom na ~elu

SNSD-a imate veliku priliku s obzi-

rom da je rije~ o otvorenom ~ovjeku", ka-

zala je Valen. Objasnila je da }e biti

potrebno dosta truda da se izmijeni i

`enska svijest u RS i BiH, {to }e biti

jedan od konkretnih zadataka projekta

SNSD-a i S KVINNOR. 

Predstavnici Na-

rodne skup{tine RS

i Kluba poslanika

SNSD-a u~estvovali

su 6. maja u Krakovu

u Poqskoj na 4.

svjetskom mara-

tonu i poluma-

ratonu, koji

okupqa takmi~-

are iz razli~-

itih kategorija

me|u kojima i

profesional-

ne sportiste,

r e k r e a t i v c e ,

omladince, parla-

mentarce i hendi-

kepirane osobe. 

Predstavnici

SNSD-a su se ta-

kmi~ili u poluma-

ratonu, odnosno

pretr~ali su ili

prepje{a~ili stazu dugu

21 kilometar, a u kate-

goriji `ena parlamen-

taraca drugo i tre}e

mjesto zauzele su po-

slanici SNSD-a

Ivka Risti} i

Gordana Duki}. 
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Aktiv `ena SNSD-

a po~etkom juna bio je

doma}in predstavnica-

ma {vedske organiza-

cije S KVINNOR sa ko-

jima je dogovorena sa-

radwa na projektu edu-

kacije `ena s ciqem

ja~awa wihovog u~e{}a

u politi~kom `ivotu

RS i BiH.

Prema rije~ima

Du{anke Majki}, pla-

novi SNSD-a su da us-

postavi kontinuiranu

saradwu sa {vedskim

socijaldemokratima

koji su obiqe`ili

stotinu godina posto-

jawa i dali odgovore

na pitawa i probleme

s kojima se socijalde-

mokratija u BiH tek

sada susre}e. 

"Ciq {to inten-

zivnije saradwe sa

organizacijom S
KVINNOR je i ~iwe-

nica da je u [vedskoj

rije{eno pitawe zas-

tupqenosti `ena u

politici, gdje su sko-

ro 50 procenata kan-

didata na strana~kim

listama `ene, dok su

i polovina ministara

u {vedskoj vladi `e-

ne", kazala je Majki-

}eva.

Me|unarodni sekretar S KVINNOR Eva Karin je

precizirala da je prije po~etka konkretne sara-

dwe ovih dviju socijaldemokratskih organizacija

neophodno mnogo razgovora i rada kako bi se us-

kladili programi, jer [vedska je ipak poptuno

druga~ija zemqa od BiH.

Ona je istakla da }e osnovne aktivnosti pred-

stavnica {vedskih socijaldemokrata u radu sa

`enama SNSD-a biti ja~awe pozicije `ena u po-

liti~kom procesu.

Te aktivnosti bi trebalo da budu sprovedene na

dva na~ina, odnosno u konkretnoj pomo}i `enama

politi~arima koje }e biti kandidati na izbor-

nim listama u oktobru, kao i organizovawem edu-

kacije mla|ih ~lanova stranke. 

"@ene politi~are u RS obu~ava}emo za poli-

ti~ki rad, djelovawe i politi~ke procese kako bi

stekle samopouzdawe i mogu}nosti da rade i

obavqaju aktivnosti u politi~koj strukturi", ka-

zala je Karin, dodaju}u da je poznato da je poli-

ti~ka struktura u RS i BiH patrijarhalna.
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Weni utisci su da je SNSD na dobrom pu-

tu u procesu ukqu~ivawa `ena u politiku,

{to su potvrdili i razgovori s predsjedni-

kom SNSD-a Miloradom Dodikom.

"Dobro je da imate viziju, ali i da te ci-

qeve postavite sebi kao zadatak koji je po-

trebno ostvariti u odre|enom vremenu",

ocijenila je me|unarodni sekretar S KVIN-
NOR.
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Drugoplasira-

na u polumarato-

nu Ivka Risti}

naglasila je da

je osvajawe ove

pozicije za wu

posebna sati-

sfakcija s obzi-

rom da je bila

najstarija u~e-

snica trke.

Tako|e, mi{qe-

wa je da su po-

slanici SNSD-a

uspje{no pred-

stavili NS RS,

koja je prvi put

u~estvovala na

maratonu. 

"Parlamentar-

ci iz RS ostavi-

li su dobar uti-

sak na ostale

u~esnike marat-

ona, a smatram

da smo bili poz-

itivan primjer

rada i sloge, pr-

ije svega zbog

~iwenice da smo

Gordana Duki},

Nada Te{anovi},

Swe`ana Raili}

i ja dr`e}i se za

ruke u{le u

ciq", objasnila

je Risti}eva. 
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Prema rije~ima narodnog poslanika Gordane Duki}, poslanici

SNSD-a su uspje{no zavr{ili maraton i dostojanstveno predstavili

NS RS, BiH i RS. 

"U~e{}e na maratonu bilo je prilika da se narodni poslanici RS

upoznaju sa parlamentarcima iz razli~itih dijelova svijeta, te da ih

upoznamo sa zemqom i parlamentom koji smo predstavqali", kazala je

Duki}eva, dodav{i da je ovo sportsko dru`ewe bio nestereotipan vid

komunikacije izme|u parlamenata.

Ona je pohvailila organizatore maratona koji su poslanicima iz ci-

jelog svijeta omogu}ili da upoznaju detaqe iz oblasti istorije, kulture

i ekonomskog razvoja Poqske. 
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Klub SNSD-a

predstavqali su

Lazar Prodano-

vi}, Qubomir Sa-

ndi}, Ivka Ris-

ti}, Gordana Duk-

i}, Swe`ana Ra-

ili} i Nada Te-

{anovi}, a osvo-

jeni pehar predat

je  predsjedniku

NS RS Igoru Ra-

doji~i}u, koji je

jedna od zaslu`-

nih osoba za{to

su poslanici NS

RS u~estvovali

na maratonu.

����	+�'������,
"�������	���
$�
�	��	��

�� 	�+ �/ 
�.	: 4

Poslanik Nada Te-

{anovi} je kao naj-

qep{i detaq ista-

kla to da su svi par-

lamentarci iz RS

stugli na ciq, te da,

iako su bili potpu-

no nepripremqeni

za tako ozbiqnu

trku, niko nije odus-

tao tokom maratona. 
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Haris Silajyi} je

ponovo na ~elu

SBiH?

Ve} je sam sebe proglasio

kandidatom za generalnog

sekretara UN.

Pa, takvo stvorewe

vi{e ni ro|ena majka

ne mo`e da voli.

O pisawu

"Dnevnog

avaza"?

Kad god pro~itam da RS

nazovu mawim bh. entite-

tom, znam da je to iz ~iste

zavisti prema boqem i us-

pje{nijem. 

Mo`ete zamisliti tu

frustraciju mawi, a boqi

i uspje{niji.
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O ulasku

BiH u EU?

BiH u EU

mo`e samo preko RS,

ta~nije preko Bawa-

luke. 

Geografija se po-

brinula gdje da

smjesti boqi bh.

entitet.
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Vjerovali ili ne

ABU HAMZA TERETI

@IRANTA

Abu Hamza je prodao stado

ovaca vrijedno 60.000 KM

Ivani}evom ujaku u Lu{ci

Palanci. Po{to kupac nije

platio, prodavac sada tere-

ti `iranta.

DULE...

Do{ao Du{an Stoji~i} u

svoje selo, pa }e majci:

"Nemoj majko, molim te, da

me pred qudima zove{ Dule." 

"Ne}u te vi{e zvati nika-

ko."

Prelazni rok

^lanovima SDS-a,  koji

prelaze u SNSD, trebalo bi

tra`iti ispisnice, kao fu-

dbaleri koji iz lo{eg kluba

prelaze u {ampionski.

mjeseca

"Svjestan sam da }e opozicija re}i da
nismo dobri, a partije iz vlasti da je-
smo. Ja bih ocjenu, ipak, prepustio
obi~nim qudima, jer oni su najmjeroda-
vniji za to."

Predsjednik Vlade RS 
Milorad Dodik
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Ovo je Bosna, 

ne tumbaj!�A
F

O
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mjeseca

U Bosni }e{

prije na}i pi-

ramide nego

marku na putu!
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mjeseca

JUTARWI RAZGOVORI U KAFANI
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Po{tovani ~itaoci "ODGOVORA", gra|ani Republike

Srpske i BiH, ~lanovi SNSD-a. 

Pozivamo vas da nam se javqate i svojim prijedlozima

doprinesete da na{e i va{e novine bude jo{ sadr`ajnije

i kvalitetnije.

Javite se i predlo`ite {ta biste `eqeli da pro~itate,

koje teme, koje li~nosti... Unaprijedite novine koje izla-

ze ve} tre}u godinu i ~iji tira` iz broja u broj raste!
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